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Od blisko dwóch tygodni noszÄ™ siÄ™ z zamiarem podzielenia siÄ™ z PaÅ„stwem pewnÄ…, moim
zdaniem wielce radosnÄ… dla naszego (jeÅºdzieckiego) Å›rodowiska wiadomoÅ›ciÄ…. Jednak
dynamika zdarzeÅ„ sprawia, Å¼e ciÄ…gle coÅ› odciÄ…ga mnie od tego tekstu, który mam w
gÅ‚owie, i nie mogÄ™ znaleÅºÄ‡ doÅ›Ä‡ czasu, aby go przelaÄ‡ na ekran komputera. Rzecz
dotyczy systemu szkolenia w polskim jeÅºdziectwie.Nieudany zjazd statutowy PZJ, nieoczekiwana
rezygnacja prezesa MichaÅ‚a Szubskiego, pogrzeb RafaÅ‚a PrzedpeÅ‚skiego i inne wydarzenia
sprawiÅ‚y, Å¼e dopiero teraz siadÅ‚em do pisania. A poniewaÅ¼ byÅ‚y prezes PZJ jest w tej kwestii
istotny, wiÄ™c pozwolÄ… PaÅ„stwo, Å¼e caÅ‚oÅ›Ä‡ umieszczÄ™ w kontekÅ›cie wywiadu, jakiego
udzieliÅ‚ po swej abdykacji. 

Jak juÅ¼ zaznaczyÅ‚em na Facebooku, byÅ‚y juÅ¼ prezes PZJ, pan MichaÅ‚ Szubski, po raz
kolejny przystawiÅ‚ nam lustro do twarzy. W wywiadzie powiedziaÅ‚ wiele gorzkich sÅ‚ów
charakteryzujÄ…c nasze Å›rodowisko.  Z wieloma z nich nie sposób siÄ™ nie zgodziÄ‡. Oto kilka
cytatów:&bdquo;Dobro polskiego jeÅºdziectwa&rdquo; jest postrzegane przez pryzmat tego,
co leÅ¼y w indywidualnym interesie osoby, która to mówi. &hellip;po raz kolejny powiem o
tej postawie, wspólnej dla wiÄ™kszej czÄ™Å›ci Å›rodowiska, w której sÄ… Å¼Ä…dania,
wymagania, ale brak jest tej chÄ™ci zaangaÅ¼owania siÄ™ i wspóÅ‚pracy. I o takiej
postawie, w której ciÄ…gle istnieje irracjonalny lÄ™k, Å¼e nie moÅ¼na siÄ™ otwarcie
wypowiadaÄ‡ i angaÅ¼owaÄ‡ w obawie przed byciem &bdquo;zniszczonym&rdquo;,
cokolwiek to w obecnym Å›rodowisku jeÅºdzieckim oznacza. W innym miejscu pan Szubski
mówi o wielu spotkaniach, jakie odbyÅ‚, próbujÄ…c znaleÅºÄ‡ partnerów do rzeczowej dyskusji i
chÄ™tnych do wÅ‚Ä…czenia siÄ™ do dziaÅ‚ania i o trzech wnioskach, jakie z tych spotkaÅ„
wyciÄ…gnÄ…Å‚.  Pierwszy jest taki, Å¼e zainteresowanie udziaÅ‚em w tych spotkaniach jest
znikome lub Å¼adne. W ogóle zaangaÅ¼owanie Å›rodowiska w to, Å¼eby otwarcie braÄ‡
udziaÅ‚ w dyskusji nieanonimowo, wziÄ…Ä‡ za swoje wypowiedzi odpowiedzialnoÅ›Ä‡
&ndash; jest nikÅ‚e. Drugi wniosek jest taki, Å¼e w tych dyskusjach jest maÅ‚o merytoryki, a
duÅ¼o emocji i to emocji najczÄ™Å›ciej zÅ‚ych: zawiÅ›ci, zÅ‚oÅ›ci, frustracji. I trzeci wniosek
jest taki, Å¼e niektórzy ludzie, a jest ich niestety wielu, nie sÄ… zdolni do zawarcia
jakiegokolwiek kompromisu.Do tego trzeciego wniosku za chwilÄ™ wrócÄ™.  I wreszcie taka
konstatacja pana Szubskiego:Trudno dziÅ› powiedzieÄ‡, Å¼eby ZwiÄ…zek sprawowaÅ‚
jakÄ…kolwiek realnÄ… wÅ‚adzÄ™ w czymkolwiek. Moim zdaniem ZwiÄ…zek tworzy ramy
sportowo-organizacyjne rywalizacji i powinien to robiÄ‡ maksymalnie sprawnie.No wÅ‚aÅ›nie
Szanowny Panie Prezesie, pozwoli Pan, Å¼e w tym momencie to ja oceniÄ™ Pana. To zdanie o
tym, Å¼e gÅ‚ównym zadaniem ZwiÄ…zku jest tworzenie ram organizacyjnych, i Å¼e trzeba to
robiÄ‡ maksymalnie sprawnie, jest Å›wiÄ™tÄ… prawdÄ…. Ale wÅ‚aÅ›nie na tym polu rozczarowaÅ‚
mnie Pan najbardziej. Nie oczekiwaÅ‚em (i pewnie wiÄ™kszoÅ›Ä‡ podobnie) od Pana znajomoÅ›ci
sportu, ale wykorzystania umiejÄ™tnoÅ›ci menedÅ¼erskich, a byÅ‚ Pan menedÅ¼erem wysokiego
szczebla. Czyli sprawnego zarzÄ…dzania ludÅºmi, zwÅ‚aszcza tymi zatrudnionymi w biurze PZJ,
oraz wÅ‚aÅ›ciwego nadzoru nad ksiÄ™gowoÅ›ciÄ…. W tej ostatniej kwestii &ndash; poraÅ¼ka.
ÅšwiadczÄ… o tym sÅ‚owa biegÅ‚ego rewidenta, ale nie te oficjalne, zawarte w koÅ„cowej opinii, ale
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te zawarte w piÅ›mie roboczym z 5 maja, a skierowane zarówno do rady zwiÄ…zku, jaki i zarzÄ…du
PZJ, a zatytuÅ‚owane &bdquo;Informacja dotyczÄ…ca badania sprawozdanie Polskiego ZwiÄ…zku
JeÅºdzieckiego za 2015 rok.&rdquo; PrzecieÅ¼ to jest caÅ‚a litania stwierdzonych
nieprawidÅ‚owoÅ›ci. PisaÅ‚em o tej opinii biegÅ‚ego, którÄ… znam &ndash; bardzo  oglÄ™dnie, bo
nie chciaÅ‚em zaszkodziÄ‡ PZJ &ndash; w tekÅ›cie pt. &bdquo;Jaki to bÄ™dzie zjazd&rdquo;. 
Drugie wielkie rozczarowanie to praca biura PZJ. UsÅ‚ugowa w stosunku do Å›rodowiska funkcja tej
komórki w ostatnich kilkunastu miesiÄ…cach ulegÅ‚a znacznemu pogorszeniu.DuÅ¼a czÄ™Å›Ä‡
odpowiedzialnoÅ›ci za oba te &bdquo;grzechy&rdquo; spada na Pana. ByÄ‡ moÅ¼e to, Å¼e miaÅ‚
Pan tego Å›wiadomoÅ›Ä‡ i zdaÅ‚ sobie sprawÄ™, iÅ¼ staÅ‚ siÄ™ w tych kwestiach zakÅ‚adnikiem
trzech nieudolnych czÅ‚onków zarzÄ…du i równie nieudolnego sekretarza generalnego skÅ‚oniÅ‚o
Pana do rezygnacji. To sÄ… jedynie moje spekulacje, ale jestem przekonany, Å¼e w wywiadzie nie
powiedziaÅ‚ Pan wszystkiego o powodach swojej decyzji. Jeszcze na koniec, bo juÅ¼ wiÄ™cej nie
bÄ™dÄ™ pisaÅ‚ o panu Szubskim, taka oto konstatacja. Podczas swego wystÄ…pienia na
zjeÅºdzie wyborczym w sierpniu 2015 roku w Poznaniu pokazaÅ‚ siÄ™ jako czÅ‚owiek miÅ‚y,
kulturalny, na poziomie, peÅ‚en empatii i dobrej woli. MiaÅ‚em okazjÄ™ kilka razy rozmawiaÄ‡ w
sprawach zwiÄ…zkowych z panem MichaÅ‚em i to wraÅ¼enie siÄ™ potwierdziÅ‚o. MaÅ‚o tego,
odniosÅ‚em wraÅ¼enie, Å¼e prawidÅ‚owo ocenia sytuacje, ludzi i motywy ich dziaÅ‚ania.
WidziaÅ‚em duÅ¼o dobrej chÄ™ci, jednak czegoÅ› zabrakÅ‚o. Czego? SkutecznoÅ›ci?
Determinacji? Szkoda.To jest toWrócÄ™ teraz do owego wniosku byÅ‚ego prezesa, Å¼e
&bdquo;niektórzy ludzie, a jest ich niestety wielu, nie sÄ… zdolni do zawarcia jakiegokolwiek
kompromisu.&rdquo; Faktycznie, czÄ™sto tak wÅ‚aÅ›nie jest. Ale tym bardziej trzeba doceniÄ‡ i
nagÅ‚oÅ›niÄ‡ to, co wydarzyÅ‚o siÄ™ w naszym Å›rodowisku w kwestii systemu szkolenia. 
Przypomnijmy najogólniej jak to byÅ‚o. ByÅ‚y dwa obozy lansujÄ…ce dwie przeciwstawne szkoÅ‚y:
Centralna Komisja Egzaminacyjna pod kierunkiem WacÅ‚awa Pruchniewicza i
&bdquo;stary&rdquo; system szkolenia opracowany przez to ciaÅ‚o oraz powoÅ‚any jeszcze przez
prezesa Å•ukasza Abgarowicza ZespóÅ‚ Szkoleniowy pod kierunkiem Huberta Szaszkiewicza,
który przygotowaÅ‚ &bdquo;nowy&rdquo; system. Oba systemy znacznie siÄ™ od siebie róÅ¼niÅ‚y
siÄ™ w pryncypiach. Obaj panowie obstawali przy swoim. ByÅ‚y prezes MichaÅ‚ Szubski
doprowadziÅ‚ (i za to mu chwaÅ‚a) do serii spotkaÅ„ i do tego, Å¼e Marcin Szczypiorski  podjÄ…Å‚
siÄ™ roli mediatora i koordynatora. W rezultacie trzej panowie, czyli Pruchniewicz, Szaszkiewicz i
Szczypiorski,  usiedli do stoÅ‚u i stworzyli projekt &bdquo;Zasad szkolenia kadr
instruktorsko-trenerskich w jeÅºdziectwie&rdquo;. PrzeczytaÅ‚em, ba przestudiowaÅ‚em, ten projekt i
jestem pod wielkim wraÅ¼eniem.Po pierwsze tego, Å¼e koledzy WacÅ‚aw Pruchniewicz i Hubert
Szaszkiewicz osiÄ…gnÄ™li kompromis. A wiÄ™c jednak moÅ¼na! Wielka w tym zasÅ‚uga Marcina
Szczypiorskiego, który zawsze znany byÅ‚ z tego, Å¼e chce ludzi godziÄ‡. A Å¼e wszyscy trzej
znajÄ… siÄ™ na zagadnieniu, jakim siÄ™ zajmowali, jak maÅ‚o kto, to stworzyli coÅ› bardzo
wartoÅ›ciowego. PozwoliÅ‚em sobie wysÅ‚aÄ‡ im: jedno pytanie, jedno zastrzeÅ¼enie i sugestiÄ™,
aby poprawiÄ‡ polszczyznÄ™ tego dokumentu (gÅ‚ównie chodzi o chwast jÄ™zykowy
&bdquo;posiadaÄ‡&rdquo;). Oni sami podkreÅ›lajÄ…, Å¼e jest to projekt i Å¼e czekajÄ… na
uwagi. Ale zapewne nie takie, jakie siÄ™ pojawiÅ‚y na portalu &bdquo;Åšwiata Koni&rdquo;, gdzie
ów projekt juÅ¼ kilka dni temu zostaÅ‚ opublikowany. MówiÄ™ o anonimowych wpisach (no
wÅ‚aÅ›nie, to jest ten brak odwagi cywilnej, aby gÅ‚osiÄ‡ swoje poglÄ…dy pod swoim nazwiskiem, o
czym mówiÅ‚ m.in. pan Szubski), w których oczywiÅ›cie proponowany system jest potÄ™piany w
czambuÅ‚. Bo znowu ogranicza dostÄ™p do zawodu &bdquo;trenera&rdquo;, a przecieÅ¼ minister 
JarosÅ‚aw Gowin sprawiÅ‚, Å¼e ten dostÄ™p staÅ‚ siÄ™ prawie nieograniczony. ZwÅ‚aszcza
nieograniczony wiedzÄ… i kwalifikacjami. WyjaÅ›nijmy sobie jedno. KaÅ¼dy, kto ma skoÅ„czone 18
lat, wyksztaÅ‚cenie Å›rednie i nie byÅ‚ karany, moÅ¼e trenowaÄ‡ innych. MoÅ¼e, bez ograniczeÅ„.
MoÅ¼e na tym zarabiaÄ‡ i tego siÄ™ nie zmieni. Ale Polski ZwiÄ…zek JeÅºdziecki (podobnie jak
inne zwiÄ…zki sportowe) ma nie tylko prawo, ale i obowiÄ…zek, stawiaÄ‡ wymagania tym, którzy
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chcÄ… byÄ‡ instruktorami lub trenerami z licencjÄ… Polskiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego!Trzech
czÅ‚onków juÅ¼ mamyA wracajÄ…c do owoców pracy panów Pruchniewicza, Szaszkiewicza,
Szczypiorskiego. W paragrafie 1, ustÄ™p 3 projektu Zasad Szkolenia Kadr PZJ jest mowa, Å¼e: 
Rada Szkolenia JeÅºdzieckiego (RSJ) skÅ‚ada siÄ™ z 7 czÅ‚onków, w tym
przewodniczÄ…cego i sekretarza. CzÅ‚onków Rady powoÅ‚uje i odwoÅ‚uje zarzÄ…d PZJ.No
to mamy juÅ¼ trzech czÅ‚onków tejÅ¼e Rady, przy czym dla mnie oczywiste jest, Å¼e
przewodniczÄ…cym powinien byÄ‡ Marcin Szczypiorski. Dwóch pozostaÅ‚ych juÅ¼ mamy.
Pozostaje tylko dobraÄ‡ czterech innych, o równie wysokim dorobku szkoleniowym i wyÅ¼szym
wyksztaÅ‚ceniu, najlepiej po AWF-ie lub Zootechnice. I do roboty. Nie rozumiem wiÄ™c, po co 
zarzÄ…d PZJ zwróciÅ‚ siÄ™ do 57 osób w tym wszystkich czÅ‚onków Centralnej Komisji
Egzaminacyjnej, ZespoÅ‚u Szkoleniowego, Prezesów ZarzÄ…dów Wojewódzkich,
menadÅ¼erów dyscyplin i kilku osób reprezentujÄ…cych róÅ¼ne pokolenia szkoleniowców
o przyjÄ™cie zaproszenia do skÅ‚adu ZespoÅ‚u Konsultacyjnego lub Redakcyjnego. Po co
byÅ‚a koncepcja, aby stworzyÄ‡ dwa zespoÅ‚y i nawet, jak teraz jest koncepcja, aby je
poÅ‚Ä…czyÄ‡ w jeden zespóÅ‚, na jej czele stawiaÄ‡ Macieja Wojciechowskiego, powoÅ‚anego
pierwotnie na szefa ZespoÅ‚u Redakcyjnego?Czy coÅ›, co stworzyÅ‚o trzech najlepszych
fachowców, jakich mamy w Å›rodowisku, moÅ¼e byÄ‡ szkieletem, na którym dopiero zacznie siÄ™
budowa wÅ‚aÅ›ciwego tworu? A o tym, co bÄ™dzie wÅ‚aÅ›ciwe, ma decydowaÄ‡ 57-osobowe
ciaÅ‚o? Gdzie tu logika, gdzie sens?Te pytania chciaÅ‚em zadaÄ‡ prezesowi PZJ, ale juÅ¼ go nie
ma. Komu je zadaÄ‡ w obecnej sytuacji, nie bardzo wiem. A przy okazji rada dla Macieja
Wojciechowskiego. Niech Pan siÄ™ nie zachÅ‚ystuje swojÄ… dopiero co zdobytÄ… funkcjÄ…, za
którÄ… idzie wysoka pozycja w Å›rodowisku. Niech Pan siÄ™ skoncentruje na prowadzeniu kadry i
nie rozdrabnia na inne zadania. PrzykÅ‚adów tych, którzy Å‚apiÄ… zbyt wiele srok za ogon, ze
stratÄ… dla Å›rodowiska i siebie samych mamy ostatnio sporo (vide niewypaÅ‚ z komisjÄ…
statutowÄ…). Rozumiem, Å¼e z racji Pana wieku byÅ‚ Pan faworytem byÅ‚ego prezesa, który
bardzo chciaÅ‚  uaktywniÄ‡ pokolenie 30+. Mam nadziejÄ™, Å¼e nie odmówiÅ‚ Pan tylko dlatego,
Å¼e &bdquo;prezesowi siÄ™ nie odmawia&rdquo;, a nie dlatego, iÅ¼ uznaÅ‚ Pan, Å¼e jest
najwÅ‚aÅ›ciwszÄ… osobÄ…, aby poprawiaÄ‡ to, co przygotowali starsi, znaczni bardziej
doÅ›wiadczeni koledzy.Brawo MaÅ‚opolskaInny przykÅ‚ad pasujÄ…cy jak ulaÅ‚ do tytuÅ‚u tego
wpisu (&bdquo;A jednak moÅ¼na&rdquo;), to wynik zjazdu nadzwyczajnego w MaÅ‚opolsce. Po
pierwsze, wymiana wÅ‚adz nastÄ…piÅ‚a na kilka miesiÄ™cy przed zakoÅ„czeniem kadencji. Nowe
zostaÅ‚y powoÅ‚ane tylko na kilka miesiÄ™cy. Niebawem kolejny zjazd, gdzie nastÄ…pi wybór na 4
lata. I to niech bÄ™dzie odpowiedziÄ… na pytanie Wojciecha Jachymka, peÅ‚niÄ…cego obecnie
obowiÄ…zki prezesa PZJ, jakie zdaÅ‚ na stronie internetowej &ndash; dwa zjazdy czy jeden?
OczywiÅ›cie, Å¼e zgodnie ze statutem muszÄ… byÄ‡ dwa. A gdyby tak na tym pierwszym
wybieraÄ‡ na okres przejÅ›ciowy nie tylko prezesa i piÄ…tego czÅ‚onka zarzÄ…du (co jest
obligatoryjne), ale caÅ‚y piÄ™ciosobowy skÅ‚ad na nowo, jak w MaÅ‚opolsce&hellip; No co
pomarzyÄ‡ nie moÅ¼na? Z MaÅ‚opolski powiaÅ‚o optymizmem jeszcze z innego powodu.
Uaktywnili siÄ™ czynni zawodnicy reprezentujÄ…cy ogólnopolski poziom: wiceprezesami zostali 
MichaÅ‚ ZiÄ™bicki oraz Jagoda TurczyÅ„ska, a prezesem zostaÅ‚a Maria Polaczek-Bigaj,
reprezentujÄ…ca to pokolenie, która tak chciaÅ‚ uaktywniÄ‡ byÅ‚y prezes.JeÅ›li do tego dodamy,
Å¼e w Zachodniopomorskim ZJ prezesem niedawno zostaÅ‚a Katarzyna Milczarek, zawodniczka
poziomu olimpijskiego, to jest nadzieja, Å¼e i w innych WZJ-tach zawodnicy wezmÄ… sprawy w
swoje rÄ™ce. WejdÄ… do wÅ‚adz, bÄ™dÄ… delegatami. ChoÄ‡ nie majÄ… czasu, ale moÅ¼e
jednak warto poÅ›wiÄ™ciÄ‡ te 4 w porywach 6 dni na cztery lata (mowa o delegatach), aby
zadbaÄ‡ o swoje &bdquo;interesy&rdquo;. Tylko, Å¼e w przypadku zawodników ich interesem jest
sport wyczynowy, a wiÄ™c to, co powinno byÄ‡ najwaÅ¼niejsze w hierarchii celów Polskiego
ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego. W tym wypadku nie mamy wiÄ™c do czynienia z partykularyzmem
interesów, a z ich zbieÅ¼noÅ›ciÄ…. Tak trzymaÄ‡.Marek Szewczyk  
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